

# TWIGF

## TWIGF 2020 MAIN SESSION

<b>Theme</b>	Digital Sovereignty
<b>Topic</b>	Digital Sovereignty and Internet Fragmentation
<b>Brief Overview</b>	The purpose of this session is to explore the new discourse and practice of national sovereignty over cyberspace and to consider its implications for Internet openness vs. fragmentation.
<b>Policy Questions to be Discussed</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• The nature of national sovereignty and its extension to 'digital sovereignty' or "cyberspace sovereignty"<ul style="list-style-type: none"><li>- Is digital sovereignty compatible with the globalized access provided by the Internet protocols?</li><li>- What is gained and what is lost by trying to make cyberspace conform to principles of territorial sovereignty?</li></ul></li><li>• National and global effects of digital sovereignty:<ul style="list-style-type: none"><li>- How do attempts by some countries to create a "sovereign Internet" affect the human rights of Internet users?</li><li>- How do national boundaries on data flows affect economic development, competition and efficiency in the global digital economy?</li></ul></li><li>• Governance responses</li></ul>
<b>Agenda</b>	<ol style="list-style-type: none"><li>1) Topic Introduction by the Moderator (10 min.)</li><li>2) Multi-stakeholder Discussion on the Reports (60 min.)</li><li>3) Open Discussion with the Audience (15 min.)</li><li>4) Wrap-up (5 min.)</li></ol>
<b>Moderators</b>	Wu, Kuo-Wei (Chairman, Board of TWIGF)
<b>Panelists</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• Alvestrand, Harald (IETF Liaison to ICANN Board)</li><li>• Botterman, Maarten (Chair of ICANN Board)</li><li>• Drake, William (International Fellow and Lecturer, Department of Communication and Media Research, U. Zurich, Switzerland)</li><li>• Maan, Erika (Senior Advisor Covington &amp; Burling LLP)</li><li>• Tang, Audrey (Minister without Portfolio)</li></ul> <p style="text-align: right;">* arranged in alphabetical order</p>
<b>Organizers</b>	Dr. William Drake (International Fellow and Lecturer, Department of Communication and Media Research, U. Zurich, Switzerland)

## TWIGF 2020 主場次介紹

對應大會主題	數位主權
題目	數位主權與網路分裂
概述	本場次主要探討有關網路空間中的國家主權新論述與實踐，並探討當中有關網路開放與網路分裂之意涵。
討論議題	<ul style="list-style-type: none"> <li>● 國家主權的性質，以及其延伸到數位主權或網路空間主權的意涵             <ul style="list-style-type: none"> <li>- 數位主權與當今網際網路的全球存取特性是否可兼容？</li> <li>- 對網路空間試圖劃定與領土主權相同疆界的優缺點為何？</li> </ul> </li> <li>● 數位主權的國家和全球影響             <ul style="list-style-type: none"> <li>- 部分國家建立主權網路的作法對網路使用者的人權衝擊？</li> <li>- 當國家邊境線加諸在資料流通時，對全球數位經濟在發展、競爭與有效性等面向的影響？</li> </ul> </li> </ul>
流程	<ol style="list-style-type: none"> <li>1) 主持人介紹 ( 10 分鐘 )</li> <li>2) 多方利害關係方就對介紹內容進行討論 ( 60 分鐘 )</li> <li>3) 與現場 / 線上觀眾互動討論 ( 15 分鐘 )</li> <li>4) 總結 ( 5 分鐘 )</li> </ol>
主持人	吳國維 ( 台灣網路治理論壇 理事長 )
與談人	<ul style="list-style-type: none"> <li>● Alvestrand, Harald ( ICANN 董事會 IETF Liaison )</li> <li>● Botterman, Maarten ( ICANN 董事長 )</li> <li>● Drake, William ( 瑞士蘇黎世大學傳播與媒體研究所 )</li> <li>● Maan, Erika ( Covington &amp; Burling LLP 事務所 / 歐洲政策資深顧問 )</li> <li>● 唐鳳 ( 行政院政務委員 )</li> </ul> <p style="text-align: right;">*依姓氏排序</p>
提案人	William Drake 博士 ( 瑞士蘇黎世大學傳播與媒體研究所 )